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    R A D A   P O W I A T U 

 N O W O S O L S K I E G O 

ul. Moniuszki 3, 67-100 Nowa Sól 

tel. 68 458 68 48,  fax 68 458 68 31 

BR.0002.51.2022                 

Nowa Sól, dnia 25 listopada 2022 r. 

Protokół nr 51/2022 

z LI sesji VI kadencji Rady Powiatu Nowosolskiego 

z dnia 25 listopada 2022 roku 

 

LI sesja Rady Powiatu Nowosolskiego została zwołana przez Przewodniczącego Rady 

Pana Jarosława Suskiego na podstawie art. 15 ust. 7 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym (tekst jednolity Dz. U. z 2022 r. poz. 1526). 

• Zawiadomienie załącznik nr 1 niniejszego protokołu; 

W sesji uczestniczyli radni oraz zaproszeni goście zgodnie z listami obecności.  

• Lista obecności – załącznik nr 2 i 3 niniejszego protokołu; 

O godz. 9:00 Przewodniczący otworzył sesję i na podstawie list obecności stwierdził, że  

w sesji uczestniczy 20 radnych, co stanowi quorum i Rada jest władna do podejmowania uchwał. 

Następnie przywitał Starostę, Wicestarostę, Członków Zarządu oraz Skarbnika i Sekretarza 

Powiatu, przybyłych gości. 

Następnie przywitał Panią Julię Lewandowską zawodniczkę Karate Kyokushin, która 

zdobyła srebrny medal podczas Mistrzostw Europy w Lizbonie, w kategorii kumite dziewcząt 14-

15 lat +50 kg, kolejno Panią Aleksandrę Leśniewską srebrną medalistkę tych Mistrzostw  

w kategorii kumite seniorek – 55kg oraz trenera Pana Waldemara Leśniewskiego, rodziców  

i opiekunów. Za wybitne osiągnięcia sportowe oraz reprezentowanie powiatu nowosolskiego na 

terenie całego kraju otrzymali z rąk Przewodniczącego i Starosty listy gratulacyjne oraz upominki. 

Kolejno przedstawił wniosek /załącznik nr 4/ Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Pana Andrzeja Ziarka o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działania Starosty Nowosolskiego. 

Głosowanie za rozszerzeniem porządku obrad: 

▪ „za” – 18, 

▪ „przeciw” – 0, 

▪ „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 18 radnych. Prośbę o odnotowanie w protokole głosu „za” złożyli radni: Pan Zygmunt 

Muszyński oraz Pan Paweł Zwolski.  

Rada Powiatu rozszerzyła porządek obrad.  

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił porządek obrad. 

Porządek obrad po zmianach: 

1 Otwarcie LI sesji Rady Powiatu Nowosolskiego. 

2 Przedstawienie porządku obrad. 
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3 Przyjęcie informacji o funkcjonowaniu Centrum Obsługi Placówek Opiekuńczo –

Wychowawczych w Kożuchowie. 

4 Podjęcie uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej 

Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Nowej Soli za 2021 rok. 

5 Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2022. 

6 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Nowosolskiego 

z organizacjami pozarządowymi na rok 2023”. 

7 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem 

i przechowywaniem pojazdów. 

8 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na 2022 

rok. 

9 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Nowosolskiego na lata 2022 – 2035. 

10 Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu do rozpatrzenia skargi na działania 

Starosty Nowosolskiego. 

11 Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

12 Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

13 Sprawy różne. 

14 Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 3. 

Rada Powiatu zapoznała się i przyjęła informację o funkcjonowaniu Centrum Obsługi 

Placówek Opiekuńczo –Wychowawczych w Kożuchowie /załącznik nr 5/. 

Ad. 4. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Jarosław Suski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Soli za 2021 rok /załącznik nr 6/ oraz 

poinformował, że w §1 uchwały zostanie zapisane „Rada Powiatu Nowosolskiego pozytywnie 

ocenia sytuację ekonomiczno - finansową” zgodnie z oceną wskaźnikową stanowiącą załącznik 

do niniejszej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy Pan Przemysław Ficner 

przedstawił opinię komisji – pozytywna. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej Pan Łukasz Kempa 

przedstawił opinię komisji – pozytywna. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

▪ „za” – 18, 

▪ „przeciw” – 0, 

▪ „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 18 radnych. Prośbę o odnotowanie głosu „za” w protokole zgłosili radni: Pan Romuald 

Fedorczak i Pan Zygmunt Muszyński. 

Rada podjęła uchwałę. 

 Uchwała Nr LI/320/2022 Rady Powiatu Nowosolskiego – załącznik nr 6a. 
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Ad. 5. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowej Soli Pani Aldona Porczyńska-

Nalewajko zreferowała projekt uchwały w sprawie określenia zadań i podziału środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2022 /załącznik nr 7/. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy Pan Przemysław Ficner 

przedstawił opinię komisji – pozytywna. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej Pan Łukasz Kempa 

przedstawił opinię komisji – pozytywna. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

▪ „za” – 19, 

▪ „przeciw” – 0, 

▪ „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 19 radnych. Prośbę o odnotowanie głosu „za” w protokole zgłosił Pan Paweł Zwolski. 

Rada podjęła uchwałę. 

 Uchwała Nr LI/321/2022 Rady Powiatu Nowosolskiego – załącznik nr 7a. 

Ad. 6. 

Pan Marek Szymczyk Naczelnik Wydziału Organizacyjnego przedstawił projekt uchwały 

w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Nowosolskiego z organizacjami 

pozarządowymi na rok 2023” /załącznik nr 8/. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy Pan Przemysław Ficner 

przedstawił opinię komisji – pozytywna. 

Dyskusja 

Pan Andrzej Ziarek podkreślił wagę organizacji pozarządowych w życiu społecznym oraz 

zaproponował aby w przypadku wolnych środków w przyszłorocznym budżecie, rozważyć 

możliwość zwiększenia środków na omawiany program, argumentując aktualnym poziomem cen, 

które mogą sprawiać problem pokrycia podstawowych kosztów utrzymania się tych organizacji. 

Na zakończenie przypomniał o szkoleniu dla omawianych organizacji nt. składania wniosków  

do Urzędu Marszałkowskiego o dofinansowanie, które odbyło się w roku ubiegłym, w starostwie 

i zostało zaplanowane również w bieżącym roku. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

▪ „za” – 19, 

▪ „przeciw” – 0, 

▪ „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 19 radnych. Prośbę o odnotowanie głosu „za” w protokole zgłosił Pan Paweł Zwolski. 

Rada podjęła uchwałę. 

 Uchwała Nr LI/322/2022 Rady Powiatu Nowosolskiego – załącznik nr 8a. 
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Ad. 7. 

Pan Krzysztof Kołodziejczak Naczelnik Wydziału Komunikacji omówił projekt uchwały 

w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem i przechowywaniem 

pojazdów /załącznik nr 9/. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy Pan Przemysław Ficner 

przedstawił opinię komisji – pozytywna. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

▪ „za” – 19, 

▪ „przeciw” – 0, 

▪ „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 19 radnych.  

Rada podjęła uchwałę. 

 Uchwała Nr LI/323/2022 Rady Powiatu Nowosolskiego – załącznik nr 9a. 

Ad. 8. 

Pan Emil Chwiałkowski Skarbnik Powiatu zreferował projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na 2022 rok wraz z uzasadnieniem /załącznik nr 10/. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy Pan Przemysław Ficner 

przedstawił opinię komisji – pozytywna (2 „za”, 2 „wstrzymuję się”). 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

▪ „za” – 14, 

▪ „przeciw” – 0, 

▪ „wstrzymuję się” – 5. 

Głosowało 19 radnych.  

Rada podjęła uchwałę. 

 Uchwała Nr LI/324/2022 (12-R) Rady Powiatu Nowosolskiego – załącznik nr 10a. 

Ad. 9. 

Pan Emil Chwiałkowski omówił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowosolskiego na lata 2022 – 2035 wraz z uzasadnieniem /załącznik nr 11/. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy Pan Przemysław Ficner 

przedstawił opinię komisji – pozytywna (3 „za”, 1 „wstrzymuję się”). 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

▪ „za” – 14, 

▪ „przeciw” – 0, 

▪ „wstrzymuję się” – 5. 

Głosowało 19 radnych.  

Rada podjęła uchwałę. 

 Uchwała Nr LI/325/2022 Rady Powiatu Nowosolskiego – załącznik nr 11a. 
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Ad. 10. 

Pan Andrzej Ziarek Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił 

projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminu do rozpatrzenia skargi na działania Starosty 

Nowosolskiego /załącznik nr 12/ dotyczącej rekultywacji w Mirocinie Dolnym. Uzasadniając 

wskazał na złożoność treści skargi, począwszy od wątków prostszych do zweryfikowania przez 

komisję jak np. przewlekłość prowadzenia postępowania, poprzez bardziej złożone dotyczące 

kontroli wydanej decyzji uwzględniającej kody odpadów itp., które będą wymagały wsparcia 

komisji przez pracowników merytorycznych starostwa. Na zakończenie zaproponował aby termin 

rozpatrzenia skargi przedłużyć do dnia 31 stycznia 2023 roku.   

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

▪ „za” – 19, 

▪ „przeciw” – 0, 

▪ „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 19 radnych.  

Prośbę o odnotowanie głosu „za” w protokole zgłosił radny Pan Romuald Fedorczak. 

Rada podjęła uchwałę. 

 Uchwała Nr LI/326/2022 Rady Powiatu Nowosolskiego – załącznik nr 12a. 

Ad. 11. 

Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym /załącznik nr 13/. 

Radny Pan Przemysław Ficner zapytał o sprzedaż w trybie bezprzetargowym działki 

688/21 położonej przy ulicy Wróblewskiego 9 w Nowej Soli, na czyją rzecz, czy osoby prywatnej, 

czy jednostki lub innego podmiotu i czy jest to dotychczasowy dzierżawca. 

Starosta Nowosolski Pani Iwona Brzozowska poinformowała, że odpowiedzi udzieli 

pisemnie. 

Radny Pan Grzegorz Zwarycz zapytał o wysokość i tryb dofinansowania dla 

Uczniowskiego Klubu Sportowego Akademia Sportu Orły w Siedlisku na realizację zadania  

w zakresie kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego pn. „Piłka nożna  

w biało – czerwonych barwach” 

Starosta Nowosolski Pani Iwona Brzozowska odpowiedziała, że była to oferta złożona  

w trybie pozakonkursowy, a kwota dofinansowania to 5000 zł. 

Ad. 12. 

Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Radny Pan Mariusz Stokłosa w odniesieniu do uroczystości, która odbyła się w dniu 22 

listopada br. w Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej podczas której przekazano 

nowy pojazd ratowniczo–gaśniczy, zapytał czy Starosta wie dlaczego nie zostali zaproszeni 

przedstawiciele pozostałych gmin, które partycypowały w kosztach zakupu tego samochodu. 

Pani Iwona Brzozowska udzielając odpowiedzi podkreśliła, że skorzystała z otrzymanego 

zaproszenia i nie posiada wiedzy nt. pozostałych zaproszonych. 



Strona 6 z 7 

 

Ad vocem Pan Mariusz Stokłosa zapytał czy Starosta wiedziała, że inne gminy 

partycypowały w kosztach zakupu tego samochodu oraz czy rozmawiała z komendantem  

o zaistniałej sytuacji, celem wykluczenia podobnej w przyszłości. 

Starosta odpowiedziała, że nie posiada wiedzy na temat partycypacji gmin i to pytanie 

należy skierować bezpośredni do komendanta, natomiast odpowiadając na pytanie o rozmowie 

dyscyplinującej zaakcentowała, że bezpośrednim przełożonym Komendanta Powiatowego jest 

Komendant Wojewódzki i zarówno z jednym, jaki i drugim w tym temacie nie rozmawiała. 

Radny Pan Krzysztof Galerczyk zapytał, czy skład osobowy Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji zostanie uzupełniony o przedstawiciela Klubu Radnych Jacek Milewski, ponieważ 

aktualnie komisja pracuje w trzyosobowym składzie i wszystkie jej opinie są odrzucane podczas 

głosowania, a dla obiektywnej pracy i opinii komisji wskazanym jest uzupełnienie jej składu  

o brakującego przedstawiciela ww klubu. 

Radny Pan Grzegorz Zwarycz powołując się na doniesienia medialne w sprawie 

wykonanego przez starostę trzykrotnego wydłużenia terminu procedury naliczenia 

odszkodowania za grunty wywłaszczone pod budowę obwodnicy Zakęcia i Konradowa, zapytał 

co jest powodem niedotrzymania terminów oszacowania odszkodowania. 

Starosta wyjaśniła, że przedłużenie terminu było spowodowane brakiem operatów 

szacunkowych, które są podstawą do wypłaty odszkodowań. Firma wyłoniona podczas konkursu 

ofert, której zlecono ich wykonanie poinformowała o natłoku zleceń i braku możliwości szybkiego 

sporządzenia operatu, stąd decyzja o przedłużeniu terminu do jej wykonania. Ponadto dodała, że 

niezrozumiała jest decyzja Burmistrz Otynia o nie zrzeczeniu się odszkodowania, podkreślając, że 

jest ono częścią inwestycji partnerskiej realizowanej na terenie Gminy Otyń, jest to niestosowana 

dotychczas praktyka aby jednostki samorządu terytorialnego wypłacały sobie nawzajem należne 

odszkodowania. 

Ad. 13. 

Sprawy różne.  

Senator Rzeczypospolitej Polskiej Pan Wadim Tyszkiewicz zaoferował chęć i wolę 

współpracy z Radą Powiatu oraz wszystkimi lokalnymi jednostkami samorządu terytorialnego, 

omówił dotychczas podejmowane działania będące przykładami wymiernych korzyści takiej 

współpracy.   

Radny Pan Andrzej Ziarek odnosząc się do wypowiedzi starosty nt. odszkodowania, 

podkreślił, że rolą włodarza jest również dbanie o budżet samorządu, którym kieruje, a zaistniała 

sytuacja uwidacznia brak współpracy powiatu z pozostałymi samorządami. Na zakończenie ocenił 

jako niewłaściwe komentowanie zachowania drugiej strony na sesji.  

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Pan Romuald Fedorczak przypominając o tradycji 

przygotowania prezentu od radnych dla Domów Dziecka w Kożuchowie, poinformował że 

podczas najbliższej sesji, w grudniu zostanie przeprowadzona zbiórka funduszy na ten cel. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Jarosław Suski zapowiedział sesję budżetową na dzień 

16 grudnia, zaznaczając, że termin ten jest uzależniony od otrzymania opinii do projektów uchwał 

z Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy Pan Przemysław Ficner  

w nawiązaniu do słów przedmówcy poinformował o posiedzeniu komisji w dniu dzisiejszym oraz 

kolejnym, na którym zostanie wypracowana opinia, niezwłocznie po otrzymaniu wspomnianych 

opinii RIO. Ponadto zwrócił się z prośbą do Skarbnika i Starosty o niezwłoczne poinformowanie 

o otrzymaniu opinii. 

Radny Pan Grzegorz Zwarycz zwrócił się o udzielenie informacji na jakim etapie znajduje 

się realizacja inwestycji pn. budowa ścieżki rowerowej Bytom Odrzański – Nowa Sól. 

Pani Iwona Brzozowska zakomunikowała, że trzeci przetarg został ogłoszony w dniu 24 

listopada z terminem składania ofert do dnia 22 grudnia br. Ponadto wyjaśniła, że projektant 

musiał zmienić program funkcjonalno–użytkowy aby następnie na jego podstawie przygotować 

specyfikację istotnych warunków zamówienia ponieważ uległy zmianie parametry mostu  

i w aktualnym przetargu jest to kładka pieszo-rowerowa.   

Ad. 14. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godzinie 10:02 Przewodniczący Rady 

Powiatu zamknął LI sesję Rady Powiatu Nowosolskiego. 

protokół przygotowała Patrycja Jastrzębska 

         PRZEWODNICZĄCY 

             RADY POWIATU 

 

               Jarosław Suski 


